
IZ DELA IZVRSNEGA SVETA

Kje in koliko stanovanj
do leta l985!?

Med najbolj perečimi problemi, ki tarejo
občane vseh Ijubljanskih občin, je prav go-
tovo pomanjkanje stanovanj. S pospešeno
stanovanjsko izgradnjo si marsikje prizade-
vajo to težavo vsaj omiliti, če je že odpravti
ne morejo, vendar se v naši občini na tem
področju ne moremo ravno pohvaliti. Že
nekaj let je namreč število zgrajenih stano-
vanj ob koncu leta precej manjše od načrto-
vanega. Tokrat se ne bi spuščali raziskova-
nje vzrokov, zakaj tako in bi se raje ozrli v
prihodnost in se pomudili ob možnostih, ki
se na tem področju dela in življenja ponuja-
jo v prihodnje, oziroma, kakšni so načrti
naše občine v srednjeročnem obdobju 1981
do 1985.

Komite za stanovanjsko in komunalno
gospodarstvo in Zavod za urejanje stavbnih
zemljišč Vič sta namreč za nedavno sejo
izvršnega sveta naše občine pripravila infor-
macijo o možnostih izgradnje stanovanj na
območju viške občine v naslednjem srednje-
ročnem obdobju.

Navajanje števila novib stanovanj bi bilo
zaenkrat še preuranjeno (recimo, da se ta
številka giblje okrog sedem tisoč), bi se pa

zato lahko pomudili ob nekaterih zaključkih
razprave članov izvršnega sveta.

Pri načrtovanju stanovanjske izgradnje je
namreč treba upoštevati dejstvo, da je veči-
na zazidalnih otokov v naši občini povsem
»belih«, torej takih, kjer ni nikakršne ko-
munalne ureditve, kjer ni izdelana geodet-
ska podlaga, kjer bi bilo treba začeti »na
začetku«. Ta začetek pa zahteva veliko časa
in sredstev, kar prav gotovo ne zagotavlja
hitrega napredovanja gradnje novih stano-
vanjskih enot. Ob tem je treba upoštevati še
dejstvo, da bi v tem primeru morala biti
zagotovljena tudi gradnja šol in vrtcev, pre-
skrbovalnih centrov in upoštevana promet-
na povezava z delovnimi mesti občanov, ki
bi v teh novih stanovanjskih soseskah živeli.
Da bi se temu ognili, je treba gradnjo novih
stanovanj usmeriti predvsera na področja,
kjer komunalna ureditev ne bo predstavljala
posebnega problema, obenem pa bodo novi
stanovalci imeli zagotovljene možnosti za
zadovoljevanje najosnovnejših življenskih
potreb.

Prav zato naj bi bila stanovanjska gradnja
v naslednjem srednjeročnem obdobju
usmerjena na mestno področje, kjer je ko-

munalna urejenost zemljišč bolj ali manj
zagotovljena in pa tja, kjer so, na izven
mestnem področju, že zgrajena urejena na-
selja. Ob tem je neizogibno potrebno uskla-
diti načrte stanovanjske gradnje občine z
načrti mesta in tudi načrti krajevnih skupno-
sti občine, da bi ne prišlo do razhajanja.
Izdelati bo treba zazidalne programe in - v
prvi vrsti - prepovedati nenačrtno parcelaci-
}O zazidljivih zemljišč.

Če bodo vsi ti sklepi tudi uresničeni, bo
verjetno stanovanjska izgradnja v naši obči-
ni le prišla na zeleno vejo. In končno je
povsem nepomembno to, ali bo možno gra-
diti stanovanjske bloke ali individualne hiše.
Marsikdo, ki si zagradi hišo, prepusti na
razpolago družbeno stanovanje in z razvo-
jem industrije na območju naše občine bodo
stanovanja še kako potrebna. Tega se že
nekaj časa zavedajo tisti, ki se nikdar niso
ukvarjali s problemom, kje in kako bodo
živeli in delali potem, ko je zaključen delov-
ni dan! Razvoj občine same je torej odvisen
tudi od tega, kaj lahko ponudi »potencialne-
mu« novemu občanu ali delovnemu člo-
veku.
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